
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 
četvrtak, 11. jun 2020. godine 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BLIC- Nema razloga za nove mere 

NOVOSTI – Epidemiolog Kon o drugom talasu 

POLITIKA – Epidemija u završnoj fazi, opreznost i dalje 
neophodna 

DNEVNIK – Stokić: U KCV 33 pacijenta, mere opreza i disciplina i 
dalje potrebni 

RTS – Srđa Janković: Uz mere predostrožnosti drugi talas 
epidemije razbićemo na više manjih 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

NEMA RAZLOGA ZA NOVE MERE Kisić Tepavčević: Skokovi obolelih zbog porodičnih i radnih 
okupljanja 

Nema razloga za ponovno vraćanje nekih mera, s ozbirom na trenutnu epidemiološku situaciju 
u vezi sa korona virusom u Srbiji, kaže epidemiolog Darija Kisić Tepavčević i navodi da oko dve 
trećine svih zaraženih ili nema nikakvih simptoma infekcije ili su sa blažim formama. 
Ona je za Tanjug rekla da se u Srbiji poslednjih nedelja beleži trend pada učestalosti 
oboljevanja, ali da on nije linearan, kao što nije ni kod jedne zarazne bolesti, kao i da su 
povremeni skokovi i padovi su u okviru očekivanih vrednosti. 
Ideja je u ovom momentu, kaže, da se otkrije svaki potencijalni rezrevoar i da se spreči dalje 
širenje virusa u populaciji. 
Navela je da je jako bitan paramentar ne samo apsolutni broj laboratorijski potvrđenih 
slučajeva, nego kakva je zastupljenosti određenih kliničkih formi bolesti. 
Oko dve trećine svih osoba kod kojih je potvrđena infekcija ili nema nikakvih simptoma ove 
infekcije ili se radi o blažim formama. To je jedan od najznačajnijih pokazatelja u ovom 
momentu - rekla je Kisić Tepevačević, koja je i zamenica direktorke Instituta Batut. 
Navela je da nema registrovanih žarišta u smislu širenja infekcije u populaciji, i da su svi 
zapaženi skokovi novozaraženih u određenim mestima isključivo u vezi sa različitim porodičnim 
okupljanjima, porodične kontakte, kontakte u radnim kolektivima ili u nekim drugim zatvorenim 
prostorima. 



 
 

- Taj broj, u stvari, odražava ovakvu vrstu aktivnosti, jer sa popuštanjem mera su počela ponovo 
i okupljanja i druženja ljudi - dodaje epidemiolog. 
Ona je još jednom apelovala na oprez prilikom druženja i okupljanja, jer je virus još prisutan, ali 
kaže nije takvog intenziteta kao što je bio pre par meseci. 

Napominjem, nemamo nijednog žarišta u zemlji gde je širenje u opštoj populaciji sada većeg 
intenziteta - rekla je Kisić Tepavčević. 
Ona kaže da smo se uverili da fizička distanca i nošenje maski u zatvorenom prostoru spasava 
živote i zdravlje. 
- Te preventivne mere nemaju alternative. Praktično je na nama da sami procenimo potencijalni 
rizik od odlaska na neko mesto za nas i za našu porodicu - navela je Kisić Tepavčević. 
Napomenula je da se epidemiloška situacija prati iz sata u sat i da se i dalje svaka 24 sata 
obaveštava javnost o trenutnim podacima kada je u pitanju učestalost oboljevanja, umiranja i 
izlečenih osoba. 
- To će se pratiti i u narednom periodu. Sigurno ukoliko bi se uočile neke promene da bi se u 
skladu sa tim reagovalo - rekla je Kisić Tepavčević. 
Na pitanje da li se danas preciznije zna kada se može očekvati eventualni drugi talas epidemije, 
Kisić Tepavčević kaže da je o tome jako teško pričati i proceniti imajući u vidu da se još ni prvi 
talas praktično gotovo nigde nije završio, sem u Kini. 
Izvesno je, dodaje, da ćemo u narednom periodu imati sve manju učestalost oboljevanja, jer 
prolazi i sezona respiratornih infekcija. 
Može se, kaže, očekivati da ćemo, ukoliko korona virus preživi visoke temperature i ako nam se 
ponovo vrati na jesen, imati ponovo ovo oboljenje u našoj populaciji. 
Prvi talas smo i te kako dobro podneli. Sada dosta toga znamo o ovom virusu, naš zdravstveni 
sistem je aposlutno pripremljen i za veći broj obolelih. Nadamo se da nam to nikada neće 
zatrebati. Sada smo u svakom slučaju osnaženi i kao populacija i kao čitav zdravstveni sistem za 
svaki sledeći potencijalni udar ne samo ove zarazne bolesti nego i svih drugih - zaključuje Kisić 
Tepavčević. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 

Epidemiolog Kon o DRUGOM talasu: Možda vratimo neke mere, poput zabrane okupljanja, neće biti potrebe 
za VANREDNIM stanjem 

Epidemiolog Predrag Kon izjavio je da u Srbiji i dalje traje epidemija virusa kovid-19 i da bi 
određene mere mogle da se vrate, poput zabrane javnog okupljanja 
Epidemiolog Predrag Kon izjavio je da u Srbiji i dalje traje epidemija virusa kovid-19 i da bi 
određene mere mogle da se vrate, poput zabrane javnog okupljanja. 
On je za list Blic rekao da smatra da ako i dođe do drugog talasa, neće biti potrebe za 
uvođenjem vanrednog stanja. 
Kon je kazao da pomalo zabrinjava porast broja zaraženih, ali samo dok se ne otkrije kako je 
neko zaražen. 
"Imamo situacije u Novom Pazaru i Tutinu koje su rezultat opuštanja tokom obeležavanja 
Bajrama, ali i u Beogradu imamo grupe zaraženih koje su povezane. To su žarišta koja držimo 
pod kontrolom. Osim toga, imamo 15 pojedinačnih slučajeva u Beogradu koje pratimo i radi se 
ozbiljan posao na otkrivanju kako su se zarazili", rekao je Kon. 
Prema njegovim rečima, Srbija je u fazi smirivanja, ali ističe da su u narednom periodu moguće 
blage oscilacije u broju zaraženih. 
Kako objašnjava nalazimo se u periodu otvaranja zemlje, u periodu organizovanja svadbi i 
raznih vrsta skupova, kao i prijemnih ispita i povratka studenata u domove, zbog čega mogu da 
se očekuju izvesne ekscesne situacije kao u Novom Pazaru, Tutinu, u studentskim domovima. 



 
 

"Ipak, štiti nas letnji period, jer su sve respiratorne infekcije sezonske i pogoduje im zima. 
Takođe, imamo visoko razvijen nadzor kontakata i obimna testiranja, te ne očekujemo drastično 
pogoršanje epidemiološke situacije", rekao je Kon. 
On podseća da mora da prođe 28 dana bez ijednog novoobolelog da bi mogao da se proglasi 
kraj epidemije i ističe da ne očekuje da će se ponovo uvesti vanredno stanje ukoliko dođe do 
drugog talasa virusa korona. 
"To zavisi od nas koliko ćemo poštovati mere, ali i da li će virus preživeti, koliko će biti 
virulentan, od meteoroloških uslova", rekao je Kon. 
 
 

 

 
Epidemija u završnoj fazi, opreznost i dalje neophodna 

Slučajevi koji se sada pojavljuju nisu nova žarišta, već džepovi epidemije i otkrivamo ih 
epidemiološkim nadzorom 

Nema mesta panici, ali je opreznost i dalje poželjna, kaže za „Politiku” doc. dr Verica Jovanović, 
v. d. direktora Instituta za javno zdravlje „Dr Milan Jovanović Batut”, ocenjujući trenutnu 
epidemiološku situaciju u našoj zemlji u vezi sa virusom korona. 
To pokazuju i jučerašnji podaci o zaražavanju od kovida 19 u našoj zemlji, čiji je bilans: bez 
smrtnih slučajeva, više testiranih, a manje zaraženih nego prethodnih dana. Tačno u brojku – od 
5.239 testova, njih 69 je bilo pozitivno na kovid 19. Od 6. marta, kada je u Srbiji zabeležen prvi 
slučaj zaraze, pa do danas, od novog virusa korona obolelo je skoro 12.000 naših sugrađana, a 
trenutno ovu dijagnozu ima svega 447 osoba. 



 
 

– Epidemiološka situacija u našoj zemlji je stabilna, a brojevi nam upravo govore da se nalazimo 
u završnoj fazi. Slučajevi koji se sada pojavljuju nisu nova žarišta, već džepovi epidemije i 
otkrivamo ih epidemiološkim nadzorom. On ne uključuje samo testiranje već podrazumeva i 
praćenje onih koji su bili u kontaktu sa inficiranom osobom bar 14 dana, koliko je potrebno do 
pojave prvih simptoma – objašnjava Verica Jovanović. 
Smanjenje broja takozvanih aktivnih slučajeva za oko 4.000 u samo jednom danu u delu javnosti 
izazvalo je sumnju, a nadležni su ovakav pozitivan pomak objasnili administracijom. Naime, da 
bi se osoba koja je nije imala simptome bolesti, već joj je ova dijagnoza postavljena zahvaljujući 
testu, proglasila zdravom, odnedavno je dovoljan samo jedan negativan PCR test. Takođe, 
skraćeno je i vreme praćenja toka bolesti kod takvih pacijenata. 
Verica Jovanović navodi da nema mesta panici zbog vesti da se korona pojavila u jednom vrtiću, 
studenskom domu, bolnicama u Nišu i Subotici... To nisu nova žarišta, kategorična je direktorka 
Instituta „Batut”, već su posredi pojedinačni slučajevi otkriveni aktivnim nadzorom. Budući da 
su se sve inficirane osobe, kako kaže, pridržavale mera zaštite, na taj način su i druge zaštitile od 
zaraze. Stoga, stručnjaci i dalje higijenu ruku, masku i rukavice navode kao najefikasnije oružje u 
borbi protiv korone. 
– Bez njih naročito ne treba ići u javni prevoz ili na mesta u kojima provodite duže od 15 minuta, 
a nije moguće držati se distance od jednog metra. Takođe, maske i rukavice trebalo bi da i dalje 
nose oni koji se nalaze na radnom mestu – dodaje naša sagovornica. 
U mere zaštite spada i opreznost onih koji imaju respiratornu infekciju – za svaki slučaj trebalo 
bi da drže distancu od najbližih. Znak za uzbunu su povišena temperatura, kašalj, malaksalost... 
Naročito se bližih kontakata treba kloniti ukoliko ukućani ili kolege imaju neko hronično 
oboljenje, dijabetes, kardiovaskularne ili maligne bolesti... 
– Ti ljudi spadaju u grupu onih koji se teže nose sa ovim virusom, pa pridržavajući se mera 
zaštite, oni na taj način čuvaju sebe. Dakle, lične mere zaštite i lična odgovornost ono su što 
savetujemo – istakla je Verica Jovanović. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 
Stokić: U KCV 23 pacijenta, mere opreza i disciplina i dalje potrebni 

BEOGRAD: U Kliničkom centru Vojvodine, odnosno Kovid bolnici, trenutno ima 23 pacijenta 
obolela od korona virusa, od kojih se jedan nalazi na mehaničkoj ventilaciji, izjavila je direktorka 
Kliničkog centra Vojvodine dr Edita Stokić. 
Ona je gostujući na TV Prva rekla da je od pojave korona virusa do sada u KC Vojvodine bilo 
skoro 600 pacijenata. 
Stokić je dodala da su, iako je sada epidemiološka situacija znatno povoljnija nego pre, mere 
opreza i dalje potrebne. 
Kako kaže, pokrajinski sekretarijat za zdravstvo upozorio je na mogući scenario i KCV je već 
razmatrao scenarije za slučaj da bude potrebno povećanja kapaciteta. 
Jasno je da moramo na neki način da se naviknemo na virus i da shvatimo da život treba da teče 
i da se bavimo svojim aktivnostma ali uz znatno veće mere opreza, poručila je dr Stokić. 
Ističe da je primetno da su se građani opustili i da je važno da budemo disciplinovani, da nosimo 
maske, redovno peremo ruke, poštujemo mere odgovarajuće distance. 
Treba da razumemo da imamo snažnog neprijatelja i ne možemo ga pobediti ako nismo 
sinhronizovani svi i svi kolektivno poštujemo mere, a ne samo pojedinci, rekla je ona. 
Stokić je napomenula da kod određenih kategorija popust starijih lica, dijabetičara, gojaznih i 
kardiovaskularnih pacijenata klinička slika može biti daleko dramatičnija i komplikovanija ako se 
zaraze korona virusom, pa samim tim i teži i neizvesniji oporavak. 
 
 



 
 

 

 

Srđa Janković: Uz mere predostrožnosti drugi talas pandemije razbićemo na više manjih 

Koronavirus je i dalje prisutan u Srbiji. Gotovo svakodnevno se beleže novozaraženih u sredu ih 
je bilo 69. Aktivno je nekoliko žarišta, a kovid 19 je ušao i u studentske domove, vrtiće i škole. 
Imunolog Srđa Janković kaže za RTS da su žarišta otkrivena na vreme i da je sve veći broj 
novootkrivenih slučajeva je asimptomatski. Kako ističe, pažnjom i pridržavanjem mera brže 
ćemo doći do kraja prve faze. 
Gostujući u Dnevniku RTS-a, imunolog Srća Janković istakao je da se prema koronavirusu treba 
odnositi sa pažnjom i dodaje da opasnost od razbuktavanja uvek postoji u osetljivoj populaciji. 
Jedna osoba u Leskovcu pozitivna na dobrovoljnom testiranju 
Dr Jadranka Krasić iz Instiuta za javno zdravlje Leskovac kaže za RTS da je na području te opštine 
za tri dana obavljen jednak broj pi-si-ar i seroloških testiranja. 
"Od 19 kontrolisanih osoba, 18 je bilo negativno, dok je kod jedne osobe detektovana akutna 
respiratorna infekcija. Po obavljanju pi-si-ar testa ta osoba će biti poslata kod lekara", navodi 
Krasićeva. 
Krasićeva ističe da se dobrovoljna sreološka testiranja i pi-si-ar testovi preporučuju građanima 
koji nisu imali indikacije ali koji putuju u inostranstvo zbog posla, onima koji se vraćaju u zemlju, 
pravnim licima i zaposlenima koji žele da provere zdravstveno stanje u svojim kolektivima i 
pojedincima koji sumnjaju da su bili u kontaktu sa obolelima. 



 
 

U projekat testiranja na antitela na području Leskovca odazvalo se osam od 28 pozvanih 
porodica, dodala je Krasićeva. 
Sa druge strane, Janković ističe da su žarišta otkrivena na vreme i da je sve veći broj 
novootkrivenih slučajeva je asimptomatski. 
Uprkos pojedinačnim žarištima, Janković ukazuje da gledajući krivu na nivou cele Srbije, virus 
slabi ali da je potreban oprez da se kovid 19 sa tih područja ne proširi. 
"Pažnja je veoma važna i mere su još na snazi. Što budemo pažljiviji i držali se socijalne distance 
i nošenja maske to će brže doći do kraja prve faze", poručuje Janković. 
Na pitanje da li restriktivne mere treba vraćati u delovima Srbije gde su trenutna žarišta, 
Janković kaže da to nije isključeno, ali da će zavisiti od procene na terenu. 
Uvek postoji mogućnost da se mere pooštre, ali to se neće desiti ako postojeće mere daju 
rezultate, dodaje Janković. 
Podsetio je da se kovid 19 lako prenosi i da uvek postoji potencijal. Ako to sprečimo, imaćemo 
kraj prve faze epidemije, naglašava Janković. 
Govoreći o drugom talasu epidemije za koji stručnjaci kažu da je izvestan, Janković smatra da će 
se uz dobre mere predustrožnosti on razbiti na više manjih koji će se potom suzbijati jedan po 
jedan. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 


